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Samenwerking Regio’s 

Afgelopen Ledenraadsvergaderingen is stilgestaan bij meer samenwerking tussen regio’s 

in het organiseren van (Centrale) Keuringen. In verschillende regio’s wordt gewerkt aan 

het samenvoegen van de evenementen waardoor er enerzijds efficiënter gewerkt kan 

worden en er anderzijds aantrekkelijke fokdagen ontstaan. Als richtlijn is afgesproken dat 

een keuring of IBOP minimaal 30 respectievelijk 20 paarden moet bevatten. 2025 wordt 

gezien als overgangsjaar om in 2026 hier nog verder in samen te werken. Begin 2025 

wordt er een aparte bijeenkomst georganiseerd met de regio’s om de ideeën hierin 

verder vorm te geven. Ook in 2025 zelf zullen we al resultaten zien van de eerste 

samenwerkingen. 

Begroting 2025 goedgekeurd 

In de voorgaande Ledenraadsvergadering van 16 oktober jl. is de conceptbegroting 2025 

gepresenteerd en toegelicht, nadat de Financiële Commissie deze al op detailniveau met 

de penningmeester en de kantoororganisatie had besproken en hierover positief heeft 

geadviseerd. De afgelopen weken is de conceptbegroting in de regio’s besproken. In de 

Ledenraadsvergadering van woensdag 18 december jl. stond de begroting 2025 voor 

definitieve vaststelling op de agenda van de Ledenraad. De Ledenraad gaf haar 

goedkeuring op de begroting 2025 en het jaarplan 2025. Tevens is de tarievenlijst 2025 

vastgesteld. Een toelichting op de begroting wordt gepubliceerd in het eerste KWPN 

Magazine van 2025. 

Overgangstermijn na bereiken leeftijdsgrens JongKWPN 

Vanuit JongKWPN is de vraag gesteld om de leeftijdsgrens te verhogen. Dit omdat de 

praktijk leert dat veel KWPN-leden in de leeftijdsgrens van 30-35 jaar zich nog 

verbonden voelen met het JongKWPN. Om jonge actieve fokkers bij elkaar te brengen 

kunnen KWPN-leden tussen de 30 en 35 jaar kiezen om naast het ‘normale’ KWPN-

lidmaatschap ook JongKWPN-vriend te worden. Op deze wijze kunnen de JongKWPN-

vrienden deelnemen aan JongKWPN-activiteiten, waarbij het mogelijk is dat hiervoor aan 

hen een extra bijdrage wordt gevraagd. In het bestuur van JongKWPN mogen maximaal 

twee JongKWPN-vrienden zitting hebben. Op deze wijze wordt de overbruggingsperiode 

tussen 30-35 jaar gefaciliteerd zonder dat dit financiële consequenties heeft voor de 

vereniging. 

Informatie fokkerijraden 

Ralph van Venrooij gaf een toelichting op de ontwikkelingen binnen de diverse 

fokkerijraden, na eerst te hebben stilgestaan bij het overlijden van voormalig 

fokkerijraadslid Leunus van Lieren.  

Tijdens de vergadering van de Fokkerijraad Tuigpaard op 29 oktober 2024 is onder meer 

gesproken over de PROK en het Veterinair Reglement, de herinvoering van de 

kampioenskeuring, het hengstenselectiebeleid en de invulling van de presentatie van de 

najaarsledenvergadering. Tevens stond op de agenda de evaluatie van de 

stamboekkeuringen, de Centrale Keuringen, de Nationale Tuigpaardendag en de 

Nationale Veulenkeuring. Ook aan de orde kwam dat bij de tuigpaardmerries wordt 

overgegaan naar een andere onderverdeling van de boven- en onderbalk voor het lineair 

scoren (zoals front, lichaamsgebruik, actie voorbeen, gebruik achterbeen). Op de extra 



 

vergadering van 9 december 2024 is nader ingegaan op de reacties vanuit de regio’s op 

de herijking van de PROK-eis. De regio’s Noord, West en Oost zijn kritisch maar 

overwegend positief over de PROK-wijzigingen; regio Zuid blijft sceptisch. Een 

toevoeging aan het hengstenselectiereglement is geadviseerd vanuit de fokkerijraad aan 

het Algemeen Bestuur (zie ook Aanpassing Reglementen). De eerder genoemde 

aanpassing van de boven- en onderbalk is geaccordeerd op basis van terugkoppelingen. 

Ook de afstammelingkeuringen zijn geëvalueerd. 

Tijdens de Fokkerijraad Gelders paard op 5 november 2024 is stilgestaan bij de 

toekomstige samenstelling van de hengstenkeuringscommissie. Het hengstenselectie-

beleid is besproken met daarin de toevoeging van de kampioenskeuring in Den Bosch. 

Ook vraagt de fokkerijraad extra aandacht voor het testen van hengsten onder het zadel 

op de sprong, gezien het vervallen van het vrijspringen tijdens de eerste bezichtiging. 

Andere onderwerpen op de agenda waren de evaluatie van de pilot 

afstammelingenkeuring, de verhoging van de deelnameleeftijd voor de IBOP naar 36 

maanden en de selectie voor de NMK/NVK en plaatsing: voorlopig wordt het huidige 

systeem nog een jaar gehanteerd (top 3 plaatsen en de rest bespreken) met toetsing in 

de najaarsledenvergaderingen volgend jaar. 

Op 9 december 2024 vond de gezamenlijke Fokkerijraad Dressuur & Springen plaats 

waarin de volgende suggesties zijn gedaan met betrekking tot het hengstenselectiebeleid 

2024/2025. Met betrekking tot de selectie voor de NMK/NVK werd gesteld dat voor de 

springpaarden alleen het plaatsen van de kopgroep voldoende is. Voor de 

dressuurpaarden is het wenselijk om de hele kopgroep, en mogelijk alle groepen, te 

plaatsen. In een volgende vergadering wordt dit verder uitgediept. Het verzoek is gedaan 

aan inspectie om te onderzoeken of het mogelijk is om alle fokrichtingen te beoordelen in 

de kooi tijdens de NMK, met finales in het middagprogramma. In dat geval is het alleen 

plaatsen van de kopgroep voldoende. Tevens is de deelname van buitenlandse merries 

aan de NMK aan de orde geweest en dan met name op welk moment ze aan welke eisen 

moeten voldoen. Met betrekking tot het elite-predicaat is de voorkeur om de D-OC-eis te 

verhogen naar 99. KWPN-merries kunnen dan elite worden met D-OC 99+ of de herijkte 

PROK. Merries van buitenlandse vaders moeten voldoen aan een nieuwe PROK én D-OC 

99+ als de vader niet voldoet aan de veterinaire eisen van KWPN. De praktische 

mogelijke invulling hiervan wordt in 2025 nader onderzocht en zal te zijner tijd voor 

goedkeuring terugkomen in de Ledenraad. Er is tevens gesproken over de herinvoering 

van de kampioenskeuring met behoud van premiehengsten, en er heeft een inhoudelijke 

evaluatie van de EPTM plaatsgevonden. De tussentijdse evaluatie rondom de pilot om de 

hengsten na het verrichtingsonderzoek geen cijfers te geven toont verdeeldheid binnen 

de fokkerijraden. Aanvullende informatie middels een bolletjesformulier wordt vanaf 

komend voorjaar toegevoegd. De tweejarige pilot wordt voorlopig voortgezet, met een 

evaluatie na afloop. 

Ledentevredenheidsonderzoek 

Net als ieder jaar is ook in 2024 een Ledentevredenheidsonderzoek uitgevoerd, waarvoor 

het KWPN gemiddeld een 7 ontving voor haar diensten. De enquête is ingevuld door 717 

leden, waarbij 55% vrouw en 45% van de respondenten man was. Een paar opvallende 

zaken: Het afzetkanaal dat het beste wordt beoordeeld is MijnKWPN, de leden geven dit 

gemiddeld een 7.7. De meest gebruikte mediakanalen zijn de KWPN-website, MijnKWPN 

en de KWPN-database. Het slechtst beoordeelde mediakanaal is het TikTok-account, de 

respondenten geven dit gemiddeld een 6.3. Hierin kan een correlatie zitten met het feit 

dat de jongere doelgroep in mindere mate vertegenwoordigd was binnen de 



 

respondenten. Het gemiddelde cijfer dat de KWPN-communicatiemiddelen krijgen is een 

7.0. Met betrekking tot KWPN.tv kijkt het merendeel van de leden (>60%) het liefste 

naar livestreams. Leden geven aan dat de zoekfunctie in KWPN.tv verbetering behoeft. 

64% van de respondenten geeft aan gebruik te maken van de KID, zij geven de 

interactie een positieve waardering van 7.5. Van de respondenten heeft 90% ooit een 

veulen geregistreerd bij het KWPN, 3,5% hiervan vindt de registratie online moeilijk. 

75% van de respondenten vindt de informatie die zij ontvangen gedurende het eerste 

levensjaar van het veulen interessant. De uitkomsten worden nader onderzocht om te 

kijken hoe we de ledentevredenheid in 2025 verder kunnen verhogen.  

Aanpassing reglementen 

Het Veterinair reglement is aangepast: in artikel 8 ‘Vaccinaties’ is een tekstuele 

verduidelijking doorgevoerd. De Selectiereglementen Dressuur, Springen en Gelders 

paard zijn aangepast. Alle data zijn zoals jaarlijks up-to-date gebracht. In artikel V14 – 

lid 2 is een wijziging aangebracht op de toelichting en plaatsing van veulens in de 

kopgroep van de NVK. Tevens is er aanvulling gedaan voor merries die op een 

IBOP/EPTM voldoende punten hebben behaald voor beweging, zij kunnen via een 

thuiskeuring volledig opgenomen worden in het stamboek (artikel 13 – sub 2). Tevens is 

de minimale leeftijd voor deelname aan de IBOP verhoogd naar 36 maanden, zoals 

gehanteerd bij de EPTM (artikel M26 – lid 2). Het Selectiereglement hengsten Tuigpaard 

is geactualiseerd. Naast enkele redactionele aanpassingen zijn de verwijzingen in het 

wedstrijdreglement geactualiseerd en is voor hengsten die Fries bloed in de afstamming 

voeren een DNA-test als eis toegevoegd voor de hengstenselectie (artikel A8). Voor het 

aanleveren van aangewezen hengsten en de herkansing is de tijdslimiet vervallen (artikel 

H24). Artikel VO 28 is aangepast betreffende de duur en de inhoud van de aanlegtest. 

Het exterieur wordt nogmaals beoordeeld tijdens de eerste keer voorrijden (ook omdat 

de tijdslimiet vervalt). Ook is de procedure van de herkeuringscommissie gelijkgetrokken 

met de rijpaarden met betrekking tot herbeoordeling van hengsten (artikel G 32). Zoals 

afgesproken in de Ledenraadsvergadering van 5 juni 2024 is het net opgehaald binnen 

de tuigpaardregio’s en door middel van een presentatie van de Veterinaire Commissie 

heeft een terugkoppeling plaatsgevonden in de Fokkerijraad Tuigpaard. Deze heeft een 

wijziging geadviseerd aan het Algemeen Bestuur. De Ledenraad heeft op advies van het 

Algemeen Bestuur deze wijziging goedgekeurd. Het betreft een wijziging in de artikelen 

H16, H18 en H20. Ten aanzien van de PROK-certificering volgt de hengsten(her)-

keuringscommissie het oordeel en advies van de veterinaire (PROK-)commissie.  

Afscheid Ledenraadsleden 

Tijdens de Ledenraadsvergadering van 19 december jl. werd afscheid genomen van John 

Ruizeveld. Er werd waardering uitgesproken voor zijn waardevolle inbreng tijdens zijn 

zittingstermijn. Monica van Ruitenbeek was niet aanwezig maar werd uiteraard ook door 

voorzitter Andries van Daalen bedankt voor haar ingebrachte kennis en tijd. 

 


